

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 80

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 80

1951

I. Nos. 1041-1056

II. No. 250

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 7 February 1951 to 13 February 1951*

	<i>Page</i>
No. 1041. United States of America and Costa Rica:	
Convention for the establishment of an Inter-American Tropical Tuna Commission. Signed at Washington, on 31 May 1949.	
Exchange of notes relating to the above-mentioned Agreement. Washington, 3 March 1950	3
No. 1042. Australia and Finland:	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the release of moneys belonging to persons resident in Finland which are held in cash by the Controller of enemy property in Australia, and the settlement of Australian claims against Finland arising out of the Second World War. Canberra, 4 January 1951	27
No. 1043. United States of America and Haiti:	
Agreement relating to a naval mission to Haiti. Signed at Washington, on 14 April 1949	37
No. 1044. United States of America and Honduras:	
Agreement for establishing a United States air force mission to the Republic of Honduras. Signed at Washington, on 6 March 1950	51

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 80

1951

**I. Nos. 1041-1056
II. N° 250**

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 7 février 1951 au 13 février 1951*

	<i>Pages</i>
N° 1041. Etats-Unis d'Amérique et Costa-Rica:	
Convention relative à la création d'une commission interaméricaine du thon tropical. Signée à Washington, le 31 mai 1949.	
Echange de notes relatif à la Convention susmentionnée. Washington, 3 mars 1950	3
N° 1042. Australie et Finlande:	
Echange de notes constituant un accord concernant le déblocage de sommes d'argent appartenant à des personnes résidant en Finlande et détenues en espèces par le Séquestre des biens ennemis en Austra- lie et le règlement de créances australiennes sur la Finlande nées de la deuxième guerre mondiale. Canberra, 4 janvier 1951	27
N° 1043. Etats-Unis d'Amérique et Haïti:	
Accord relatif à l'envoi d'une mission navale en Haïti. Signé à Washing- ton, le 14 avril 1949	37
N° 1044. Etats-Unis d'Amérique et Honduras:	
Accord relatif à l'envoi d'une mission militaire aérienne des Etats-Unis dans la République de Honduras. Signé à Washington, le 6 mars 1950	51

No. 1045. United States of America and Honduras:

Agreement for establishing a United States army mission to the Republic of Honduras. Signed at Washington, on 6 March 1950 71

No. 1046. United States of America and Argentina:

Agreement relating to a military advisory mission to Argentina. Signed at Washington, on 6 October 1948 91

No. 1047. United States of America and Brazil:

Agreement relating to a military advisory mission to Brazil. Signed at Washington, on 29 July 1948 111

No. 1048. United States of America and Ecuador:

Exchange of notes constituting an agreement modifying and extending for a period of four years the Agreement relating to a military mission to Ecuador, signed at Washington on 29 June 1944. Washington, 8 and 12 July, 23 August and 21 September 1948 127

No. 1049. United States of America and Ecuador:

Exchange of notes constituting an agreement amending and extending for a period of two years the Agreement signed at Washington on 12 December 1940, providing for the detail of a naval mission of the United States of America to Ecuador, as amended and extended by the Agreements of 30 April 1941, 22 August 1944 and 11 December 1946. Washington, 27 January and 4 February 1949 137

No. 1050. United States of America and Italy:

Exchange of notes constituting an agreement relating to mutual defence assistance. Washington, 27 January 1950 145

No. 1051. United States of America and France:

Mutual Defence Assistance Agreement (with annexes). Signed at Washington, on 27 January 1950 171

N° 1045. Etats-Unis d'Amérique et Honduras:

- Accord relatif à l'envoi d'une mission des forces armées de terre des Etats-Unis dans la République de Honduras. Signé à Washington, le 6 mars 1950 71

N° 1046. Etats-Unis d'Amérique et Argentine:

- Accord relatif à l'envoi d'une mission consultative militaire en Argentine. Signé à Washington, le 6 octobre 1948..... 91

N° 1047. Etats-Unis d'Amérique et Brésil:

- Accord relatif à l'envoi d'une mission consultative militaire au Brésil. Signé à Washington, le 29 juillet 1948..... 111

N° 1048. Etats-Unis d'Amérique et Equateur:

- Echange de notes constituant un accord modifiant et prorogeant pour une durée de quatre années l'Accord relatif à l'envoi d'une mission militaire en Equateur, signé à Washington, le 29 juin 1944. Washington, 8 et 12 juillet, 23 août et 21 septembre 1948..... 127

N° 1049. Etats-Unis d'Amérique et Equateur:

- Echange de notes constituant un accord modifiant et prorogeant l'Accord signé à Washington le 12 décembre 1940, relatif à la désignation d'une mission navale des Etats-Unis d'Amérique en Equateur, tel qu'il a été modifié et prorogé par les Accords du 30 avril 1941, 22 août 1944 et 11 décembre 1946. Washington, 27 janvier et 4 février 1949 137

N° 1050. Etats-Unis d'Amérique et Italie:

- Echange de notes constituant un accord relatif à l'aide pour la défense mutuelle. Washington, 27 janvier 1950 145

N° 1051. Etats-Unis d'Amérique et France:

- Accord relatif à l'aide pour la défense mutuelle (avec annexes). Signé à Washington, le 27 janvier 1950 171